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شیوع ویروس کرونا در کشور، تعطیلات 
طولانی مدت را به مــدارس تحمیل کرد. 
اگرچه آموزش های دانش آموزان از طریق 
تلویزیون و فضای مجازی انجام شــد اما 
دانش آمــوزان پایه دوازدهم که امســال 
باید در کنکور شــرکت کننــد هم چنان 
اســترس نحوه برگزاری ایــن آزمون را 
دارند. به گفته محمدوحیدی نایب رئیس 
کمیســیون آموزش و تحقیقات مجلس 
شورای اسلامی در حال حاضر چاره ای جز 
برگزاری کنکور سراسری ۹۹ نیست زیرا 
در غیر این صورت شــروع سال تحصیلی 
در دانشــگاه با اختلال روبه رو می شــود. 

عضو کمیســیون آموزش مجلس نیز در 
این خصوص گفت: شرایط برگزاری کنکور 
بررسی می شــود؛ چندین سناریو مطرح 
است که می توان به تعویق کنکور،برگزاری 
کنکور در شب ها و برگزاری کنکور در چند 
روز به جای یک روز اشاره کرد. احمدنادری 
گفت: حجم عظیمــی از درخواســت و 
تماس ها برای من و دیگر اعضای کمیسیون 
آموزش ارسال می شود و اکثر درخواست ها 
این است که فکر جدی برای تاریخ کنکور 
شود. وی ادامه داد: این درخواست ها عمدتاً 
ناشی از پیک دوم کروناست که شایع شده 
اســت. در حال حاضر نیز شاهد هستیم 
که اخبار فوتی های کرونا به ۱۵۰ رسیده 
یعنی همانند روزهای اول شده است. عضو 

کمیســیون آموزش و تحقیقات مجلس 
تاکید کرد: ترسی که کنکوری ها و خانواده 
آنان دارند کاملًا قابل درک است بنابراین 
در هفته جــاری یکی از دســتورکارهای 
ویژه کمیســیون آموزش بررسی شرایط 
کنکور خواهد بود. نــادری ادامه داد: یکی 
از امکان ها که بسیار مطرح شده به تعویق 
افتادن کنکور۹۹ اســت؛منتهی اگر قرار 
باشــد کنکور با تأخیر برگزار شود بحث 
ورود به دانشگاه و نظم ترم تحصیلی سال 
جدید به هم می ریزد و ممکن اســت ترم 
مهرماه نباشــد و از بهمن ماه  ترم شــروع 
شــود. وی با بیان اینکه امکان های دیگر 
نیز وجود دارد افزود: امکان دیگر این است 
که کنکور به جای یــک روز طی چند روز 

برگزار شود یا اینکه در فضاهای باز برگزار 
شــده و تمهیدات لازم اندیشیده شود که 
تجمعی صورت نگیرد. عضو کمیســیون 
آموزش مجلس افزود: ســاعات برگزاری 
کنکور نیز خیلی مهم اســت مثلًا یکی از 
پیشنهادها این اســت که کنکور شب ها 
برگزارشود چراکه شب دیگر نیاز به استفاده 
از خنک کننده ها و کولرها که خود از عوامل 

انتشار ویروس هستند نیست. وی با بیان 
اینکه چندین سناریو مطرح است که باید 
در کمیســیون آموزش بحث شود افزود: 
مطمئناً درباره این موضوع در یک جلسه به 
تفاهم نخواهیم رسید. حال باید دید با این 
اوضاع کرونایی کنکور امسال چگونه برگزار 
می شود و چه تصمیمی برای نحوه برگزاری 

آن گرفته می شود!

ماسک نزدن می تواند ۳سال 
حبس داشته باشد

شهر خبر: یک وکیــل دادگستری با تاکید بر 
لزوم ضمانت کیفری و اجرایی اجباری شــدن 
استفاده از ماسک گفت: اگر اقدام بی احتیاطی 
و بی مبالاتی منجربه فوت و قتل غیرعمد شود 
مجازات آن سه سال حبس تعیین شده و دیه 
هم باید پرداخت شود. جباری اظهار کرد: مردم 
باید بدانند ویروس کرونا هنوز شــناخته نشده 
و دارویی برای درمان آن وجــود ندارد و نباید 
به امید درمان باشــند. کادر درمانی نیز خسته 
شده اند بنابراین هیچ راهی جز پیشگیری نداریم 
و باید ماســک به عنوان یک لباس تلقی شود و 

بدون آن از منزل خارج نشویم. 

ورود پهپاد به هلال احمر
ایســنا: ســخنگوی جمعیــت هلال احمر 
از بهره گیــری از پهپــاد در آینــده نزدیــک 
خبــر داد. نصیری  گفت: اســتفاده از ظرفیت 
پهپادی یک ســالی است که در دســتور کار 
جمعیت هلال احمر قــرار گرفته؛چراکه ما از 
این سیســتم می توانیم برای ارزیابی حوادث 
طبیعی،جاده ای،حریق و ... استفاده کنیم. وی 
ادامه داد:  با توجه به اینکه در بعضی جاها و مواقع 
امکان استفاده از هلیکوپتر وجود ندارد پهپادها 

می توانند کمک زیادی به ما بکنند. 

صدور بیش از ۶۴۱هزار 
کارت هوشمند ملی تولید داخل

ایرنا: سخنگوی ســازمان ثبت احوال کشور 
گفــت: ۶۴۱هــزار و ۹۶۱قطعــه کارت ملی 
هوشــمند تولید داخل صادر و به مردم تحویل 
داده شده اســت. ابوترابی افزود: ۵۷میلیون و 
۵۱۸هزار و ۷۱۴نفر مراحــل تکمیل ثبت نام 
کارت هوشــمند ملی را انجــام داده اند و برای 
۴۶میلیون و ۹۳۳هــزار و ۳۸۵نفر کارت ملی 
صادر شــده اســت. وی درمورد علت تأخیر و 
طولانی شدن زمان صدور کارت هوشمند ملی 
گفت: تأخیر در صدور کارت هوشمند ملی به 
دلیل مشــکل تأمین بدنه کارت است و از آغاز 
سال۹۷ با شرکت های متولی که چاپخانه دولتی 
متولی تأمیــن و تولید آن اســت، وارد مذاکره 
شــدیم و تلاش ها آغاز و قرار شــد بدنه کارت 
ایرانی مشابه خارجی باشد. آزمایشات طولانی 
انجام شــد و این کارت مشــابه نمونه خارجی 
است و نکات ایمنی و فنی در تولید آن رعایت 

شده است.
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آیا می توان با استناد به فیلم  
ضبط  شده از شخصی شکایت 

کرد؟
باشگاه خبرنگاران جوان: همه مردم فکر 
می کنند به وســیله فیلم و صدای ضبط شده 
می توانند در محاکم قضایــی طرح دعوا کنند 
و به وسیله این مدارک حکم دادگاه را بگیرند. 
اما مطابق ماده۱۶۰ قانون مجازات اســلامی 
ادله اثبات جرم اقرار،شهادت،قسامه و سوگند 
در موارد مقــرر قانونی و علم قاضی هســتند. 
بنابراین مطابق با ایــن ماده قانونی فیلم ضبط 
شده یا صدای ضبط شده و سایر مواردی از این 
دست نمی تواند به عنوان تنها دلیل شاکی کافی 
باشد. البته می توان چنین مواردی را به عنوان 
اماره ای در کنار سایر اماره ها قرار داد که قاضی 
رســیدگی کننده به پرونده بتواند براساس آن 
به علم کافی در مورد قضیه دســت یابد و رأی 

صادر کند.

حق اولاد زن ومرد یکسان 
پرداخت شود

باشگاه خبرنگاران: مشاور روابط کار گفت: 
حق اولاد برای زنان و مردان یکســان است و 
شرط خاصی ندارد. حاجی زاده اظهار کرد: حق 
اولاد برای زنان و مردان یکســان است و شرط 
خاصی نــدارد اما در این خصــوص اختلافات 
زیادی به وجود آمده است. او با بیان اینکه بعضاً 
کارفرما حق اولاد زنان را بــه دلایلی پرداخت 
نمی کند گفت: یکی از دلایل این است که زن 
سرپرست خانواده است و دلیل دیگر مربوط به 
زنانی است که از همسر خود جدا می شوند. او 
ادامه داد: کارفرما با این استنادها حق اولاد زنان 

را پرداخت نمی کند. 

دانستنی های حقوقی

تأیید امکان انتقال کووید۱۹ از انسان به حیوانساختمان های ناایمن پایتخت معرفی می شوند
مهر: محسن هاشمی از طراحی یک بارکد برای معرفی ساختمان هایی که زیر ۵۰درصد ایمنی دارند خبر داد و گفت: برای شفاف سازی 
در این زمینه روش سوت زنی هم مؤثر است. هاشمی درخصوص بررسی حادثه آتش سوزی کلینیک سینا گفت: تمام ابعاد این حادثه 
در این جلسه مطرح شد. وی افزود: درصددیم تا مقصران بروز این حادثه دلخراش مشخص شوند تا دیگر شاهد چنین حوادثی نباشیم. 
هاشمی با اشاره به اینکه پایش های صورت گرفته در سطح تهران نشان می دهد ۳۳هزار ساختمان ناایمنی در این شهر وجود دارد گفت: 
در سال گذشته تنها ۲۲۰مورد از این ساختمان ها ایمن سازی شده و سه هزار مورد دیگر در حال ایمن سازی هستند. وی ابراز داشت: 
 در جلسه آینده شورای شهر یکی از ضابطان یعنی وزارت بهداشت در جلسه حضور خواهد داشت و به ابعاد قضائی این حادثه پرداخته 

می شود.

ایسنا: رئیس گروه مدیریت بیماری های قابل انتقال بین انسان و حیوان مرکز مدیریت بیماری های واگیر وزارت بهداشت با اشاره به 
اینکه امکان آلوده شدن برخی حیوانات از طریق تماس نزدیک با انسان های آلوده به کرونا وجود دارد گفت: این درحالی است که تاکنون 
مورد اثبات شده ای از انتقال کووید۱۹ از حیوانات به انسان گزارش نشده است. امیری با بیان اینکه آزمایش بررسی کووید۱۹ در چندین 
سگ و گربه )گربه خانگی( و یک ببر به دنبال تماس نزدیک با انسان های آلوده مثبت شده است افزود: گربه ها حساس ترین گونه حیوانی 
برای کووید۱۹ هستند و می توانند به بیماری بالینی مبتلا شوند. همچنین امکان سرایت بیماری کووید۱۹ از گربه آلوده به سایر گربه ها 
 وجود دارد. وی افزود: در صورتی که فردی هر نوع علایم بیماری را دارد باید از ماسک استفاده کرده و از تماس با حیوانات جدا خوداری

 کند.

گزارش ویژه

شهری

دریا وفایی/  گروه پارلمانی
daryavafaei2009@gmil.com

یکــی از دغدغه های مهــم مجلس یازدهمی ها که 
پس از حدود یک ماه ونیم شــروع به کار نسبت به 
انجام آن تاکیــد دارند درخواســت محدودیت و 
فیلتر شبکه های مجازی اســت. هرچند این تذکر 
و مطالبه گری نمایندگان از وزیــر ارتباطات علاوه 
بر گلایه های گسترده مردمی انتقاداتی را از سوی 
برخی بهارســتانی های فعلی و قبلی نیز به همراه 
داشته با این حال به رغم تلاش های مکرر به جز تعداد 
اندکی از نمایندگان حاضر به گفت وگو پیرامون این 

موضوع نشدند.
نماینده چابهار درمجلس یازدهم از معدود وکلای 
مردم درخانه ملت بود که دفاع از حقوق موکلانش را 
بر برخی مصالح ترجیح داد و طی گفت وگویی با ما 
پیرامون این پیشنهاد اظهار داشت: آنچه که در آن 
جلسه گذشت از بسیاری جهات مورد انتقاد من هم 
بود. هرچند دغدغه های فرهنگی جزو ملاحظات اول 
نمایندگان خواهد بود همان طورکه حضرت آقا هم 
در نامه ای که به مجلس یازدهم فرستادند بر اولویت 
مباحث فرهنگی تاکید داشتند اما درشرایط فعلی 

قطعاً موضوعات اقتصادی باید درراس باشد.
»معین الدین سعیدی«  این نکته را یادآور شد که: 
طبیعتاً وقتی وزیر ارتباطات حضــور دارد دیگر در 
مقابل ایشان چندان نمی شد روی مباحث اقتصادی 
زوم کرد و این موضوع بدیهی اســت. از این جهت 
برخی همکاران موضوعات فرهنگی در حوزه فضای 

مجازی را مطرح کردند.

 وی گفت: خود من هم با بعضی عناوین مطرح شده 
چندان موافق نیستم و کماکان اولویت اول را درباره 
بحث معیشــت  واقتصاد می دانــم. معتقدم عمده 
توجه نمایندگان مجلس علی القاعده باید بر مسائل 

اقتصادی،تورم و گرانی های لجام گسیخته باشد.
ایــن نماینــده سیستان وبلوچســتان بــا تاکید 
براولویت تســهیل معیشــت مردم بیان داشــت: 
هرچند درکمیســیون های مختلف عمده مباحث 
نمایندگان برمحورهای اقتصادی است با این حال 
طبیعی اســت که وقتی از کمیســیون فرهنگی یا 
اجتماعی بپرسید،دغدغه های فرهنگی را در اولویت 

قرارمی دهند.
وی ضمن ابــراز امیــدواری از اجرای شــعارهای 
انتخاباتی خاطرنشان ســاخت: درمجموع مجلس 
یازدهم که اولین مجلس بعد از گام دوم انقلاب است 
دغدغه اول خودش را اقتصاد و معیشت مردم می داند 
و قطعاً باید رویکردهای نمایندگان هم با این موضوع 
هم سو باشــد؛موضوعی که مقام معظم رهبری هم 

مدنظرشان است.
یکی دیگــر از منتقــدان »پیشــنهادفیلترینگ« 
قاسم میرزایی نیکو نماینده سابق درمجلس شورای 
اســلامی اســت که تصریح کرد: قرار بود اولویت 
مجلس یازدهم نان شب مردم باشد نه محدودکردن 
فضای مجــازی و مثلًا تعویض نام فــلان خیابان و 

بهمان فرودگاه.
وی افزود: مگر نه این است که طبق فرمایشات مقام 

رهبری نباید باعث دلسردی مردم از نظام شویم.
وی گفت: درشرایط فعلی ساماندهی و حل مشکلات 

اقتصادی مردم واجب تر است یا پرداختن به مسائلی 
که از اولویت های سوم و چهارم جامعه است؟ مطرح 
کردن فیلترینگ و اصرار برآن جز هزینه به بار آوردن 

برای کشور و ناامیدی ملت نتیجه ای ندارد.
وی خطاب به نمایندگان مجلــس یازدهم یادآور 
شد: گویا آقایان از سرزمینی دیگر آمده اند که خبر 
ندارند الان خیلی ها با فضای مجــازی روزیِ زن و 
بچه هایشــان را در می آورند. اگر نمی دانید بدانید 
که اســتارت آپ ها،مجموعه فروشگاه ها و بازارهای 
الکترونیکی سفره بســیاری از خانواده ها را تأمین 

می کنند و موجب اشتغال جوانان ما شده است.
این عضو فراکسیون امید درمجلس دهم خطاب به 
برخی از اعضای هیئت رئیسه نیز تصریح کرد: افرادی 
هســتند که در مجلس دهم بودند و الان در هیئت 
رئیسه نشسته اند و از اول هم مسئله شان این بود که 
فضای مجازی محدود شود! واقعاً جای تأسف دارد 
که گویا دغدغه این نمایندگان چیزی به غیر از رفع 
مشکلات مردم است؛نگرانی هایشان نان شب مردم 

نیست چیز دیگری است.
وی با بیان اینکه نباید با محدودکردن زندگی مردم 
دل دشمنان انقلاب را شاد ساخت،یادآور شد: باید 
به فکر مردم بود که سطح زندگی آنان ظرف مدت 
سه ماه ۷۵درصد تنزل پیدا نکند. وقتی دلار از ۱۴، 
۱۵تومان به ۲۰تومان رسیده این یعنی ۷۵درصد 
ارزش دارایی و پول مردم کم شــده اســت. آقایان 
نماینده که مــردم با هزار امید به شــما رأی دادند 
فراموش نکنید که این ها اولویت کشور است نه فیلتر 

و محدودیت شبکه های مجازی.

عضو هیأت رئیسه شورای شــهر تهران با اشاره به 
بی تفاوتی شــهرداری در پیگیری پرونده تخلفات 
کلینیک سینا مهر گفت: شــهرداری تهران باید 

اسامی ساختمان های ناایمن را منتشر کند.
زهرا نژادبهرام عضو هیأت رئیســه شــورای شهر 
تهران درباره حادثه کلینیک سینا مهر در صحن 
شورای شهر تهران اظهار داشت: کاربری ساختمان 
کلینیک سینا مهر مسکونی بوده و مالکان ضوابط 
کاربری مسکونی را رعایت کرده اند بر همین اساس 
یک فرم تخلف ماده ۱۰۰ تهیه و حکم داده می شود 
حال جای سؤال مطرح اســت که چرا حکم اجرا 

نشده است؟
وی با اشــاره به اینکه به صورت میانگین ۷۰ هزار 

پرونده در کمیســیون ماده ۱۰۰ وجود دارد که 
احکامش اجرا نشده اســت، گفت: هر ماه به طور 
متوسط حدود ۷۰ پرونده در کمیسیون های ماده 
۱۰۰ بررسی می شود که در طول سال این آمار به 

۱۴ هزار مورد می رسد.
عضو هیأت رئیسه شورای شــهر تهران با اشاره به 
اینکه کلینیک ســینا مهر در نزدیکی شهرداری 
منطقه یک قرار داشته اســت، گفت: چرا با وجود 
اینکه تغییر کاربری صــورت نگرفته، روی حیاط 
پوشــیده شــده و حکم ماده ۱۰۰ هم اجرا نشده 
است، چرا نیم طبقه به ساختمان اضافه شده و در 

این زمینه شهرداری بی تفاوت بوده است؟
نژادبهرام تصریح کرد: اگر مغازه داری در پایتخت 

کمی جلوتر از حد تعیین شده ساخت و ساز کند 
سریع گاردریل و نیوجرسی های شهرداری مقابل 
مغازه گذاشته می شــود و مغازه دار اجازه فعالیت 
نخواهد شــد حالا چرا برای کلینیک ســینا مهر 

بی تفاوتی صورت گرفته است؟
وی اعلام کرد: چرا شهرداری علیرغم اخطارهایی 
که آتش نشــانی داده اســت احکام صادره را اجرا 

نکرده و پیگیری های لازم صورت نگرفته است؟
عضو هیأت رئیســه شــورای شــهر تهران اعلام 
کرد: شهرداری تهران باید اسامی ساختمان های 
ناایمن را به صورت واضح منتشــر کند تا شــاهد 
 چنیــن اتفاقاتــی مشــابه کلینیک ســینا مهر

 نباشیم.

»نسل فردا« دغدغه های اقتصادی و فضای مجازی را با نماینده ها در میان می گذارد

نان یا فیلتر؟!

عضو هیأت رئیسه شورای شهر تهران

شهرداری تهران اسامی ساختمان های ناایمن را منتشر کند

عکس خبر 

خدیجه سلطانپور/ گروه جامعه:  به مناسبت روز 
»شهرداری هاودهیاری ها« قبور مطهر شهدا با حضور خدامرادصالحی 
فرماندار شهرستان عطرافشانی و گلباران شد. در این آیین که یونسی 
معاون برنامه ریزی و هماهنگی امور عمرانی،نوری معاون سیاسی امنیتی 
و اجتماعی،امام جمعه،شهردار و اعضای شورای اسلامی زرین شهر و 
چند تن از روسای ادارات نیز حضور داشتند با آرمان های انقلاب و شهدا 
تجدیدمیثاق شد و با تقدیم شاخه های گل و ذکر فاتحه یاد و خاطره چهار 
شهید شهرداری زرین شهر و تنها شهردار شهید لنجان را گرامی داشتند.

به مناسبت »روز شهرداری ها ودهیاری ها«

تجدیدمیثاق با شهدا و آرمان های انقلاب 


